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Zavihajmo rokave
Vsaka dejavnost ima svoj čas. 

Temu rečemo drugače — sezona. 
Sezona za šolo, za delavsko uni- 
verzo, za delovanje raznih orga
nizacij, za športna tekmovanja 
Vd. Za posamezno področje dejav- 
n°sti pa se tudi sezona prilagaja 
vsesplošnim potrebam. Nekatera 
Področja imajo svojo sezono jese- 
ai, 'druga pozimi, spomladi ali 
Poleti. Sezona, o kateri bi želeli 
spregovoriti nekaj besed, je sezo- 
na delovanja družbeno-političnih 
organizacij na terenu. Ta v bistvu 
Vaja skoraj vse leto, najbolj pri- 
Ijubljeni pa so za tovrstno dejav- 
nost jesenski, zimski in tudi spo- 
ailadanski meseci. V vročih po- 
iatnih mesecih odhajajo terenski 
aktivisti na zaslužene »-parlamen
tarne« počitnice, da si naberejo 
aovih moči za nadaljnje delova- 
aje. In sedaj smo tu. Počitniški 
faeseci so minili, nastopil je čas 
ln sezona dela številnih družbeno
političnih organizacij. To delo pa 
1® vsekakor odvisno od dobre or
ganizacije, od prizadevanja izvo
ljenih odborov in odbornikov teh 
organizacij, morda tu in tam tudi 
od materialnih sredstev. Zato je 
treba prav sedaj zavihati rokave 
V začeti z organizacijo tega dela. 

Pevi so že krajši, prijetni in ko- 
‘stni rekreacijski sprehodi po na- 

Jj\Vi in drugod bodo zmanjšani na 
Ptinimum, delo na poljih bo čez 

zaključeno — torej bo tudi 
‘Pnožiea članstva različnih orga- 
nizacij na voljo...

Y letošnjem letu smo že obja- 
d* v našem listu nekaj pogovo- 
v z odgovornimi odborniki po- 

gPPpznih krajevnih organizacij 
sl^UL- Iz teh pogovorov je moč 
, epati, da je glavna sezona dela 
siJ? i Vn'h organizacij prav v }e- 
ei j tn zimskih mesecih. Mno- 
im • kttrrtiki so povedali tudi, da 
ouaj? njih krajevne organizacije 
s-Sežne načrte za svoje delo in 
serrv" razna predavanja, krožke, 

Puharje, ustanovitev raznih sek- 
rov ^reUreditev in opremo prosto- 

’ hakup televizorjev, kinopro-
hač trjeV itd' Skl'atka — veliki 
hiče ’ ?catere j® treba že kar urei 
v,>rtVat'> ^® želimo ob koncu po- 
Usnnh-u kai v®č o delovanju in 
or„_„. Posameznih krajevnih 
Pa :ni^ac^ SZDL, Po drugi strani 
■— Se yrsta drugih organizacij 
Jatei .aasrnlslj SZDL: društvo pri- 
delavt mladine, rdeči križ, LMS, 
h ja - j unlverza, razna združe- 
hizačr dTuštva ter številne orga- 
Vihnts ’ ,ki m°rajo prav tako za
lo. ov toktive in poprijeti za de- 
(kjer et! stanovanjskih skupnosti 
misii H nai til preko svojih ko- 
svoip i*° P^robnosti analizirali 
hajnrin08^811^ del° ter poiskali 
hitev kf adnejši način za izpopol- 

h razširitev svoje dejav-

Dne 15. septembra je bila VI. skupna seja obeh zborov ObLO Moste-Polje. Na tej seji so odborniki 
razpravljali o številnih vprašanjih in nato sprejeli ustrezne sklepe (glej 4. stran)). Na sliki: tov. Ra- 

kušček poroča prisotnim odbornikom o nekaterih važnih vprašanjih

Naša komuna:

Razvoj gospodarstva in realizacija načrta 
za prvo letošnje polletje

Oddelek za gospodarstvo ObLO Moste-Polje je na osnovi zbra
nih podatkov iz podjetij sestavil Poročilo o razvoju gospodarstva 
in o realizaciji načrta za prvo polletje tekočega leta. V poročilu je 
bilo ugotovljeno, da se je razvijalo gospodarstvo v naši občini po 
smernicah zveznega, okrajnega in občinskega družbenega načrta, 
s poudarkom na povečanju proizvodnje, delovne storilnosti in smo
trnega gospodarjenja z razpoložljivimi sredstvi. Celotni dohodek je 
povečan v vseh panogah gospodarstva, razen v prometu. Od plani
ranih 34 milijard je v prvem polletju realiziranih nekaj manj kot 
18 milijard ali 51,8 odstotkov letnega načrta. K temu povečanju 
celotnega dohodka so prispevala največ podjetja: Kemična tovarna, 
Mineral, Arbo Podgrad, Kolinska tovarna, Papirnica Vevče, Totra, 
Emona, Izolirka in druge.
Glede investicij pa je nastopil 

zastoj zaradi pomanjkanja finanč
nih sredstev in zaradi prepočas
nega pripravljanja investicijske 
dokumentacije. V prvem polletju 
je bilo realizirano okoli 973 mili
jonov, kar predstavlja le 27 od
stotkov sredstev, predvidenih v 
družbenem načrtu za 1. 1961. Naj-

nosti. V krajevnih organizacijah, 
kjer še niso ustanovljene stano
vanjske skupnosti, pa je treba 
ugotoviti, ali že obstajajo pogoji 
za njihovo ustanovitev. Skratka, 
veliko je nalog, veliko je dela, ki 
ga je treba začeti in tudi dokon
čati. In to velja za vse naštete in 
nenaštete organizacije. Zato še 
enkrat: zavihajmo rokave v druž
benih organizacijah ter poprimi- 
mo za tako hvaležno področje 
dela-

več je investirala industrija in si
cer 564 milijonov ali 58 odstotkov 
vseh investicijskih sredstev v pr
vem polletju

Zanimivo je ,da v prvem pol
letju ni bil izpopolnjen načrt za
poslovanja delavcev. Porast de
lovne sile zaznamujemo samo v 
industriji in sicer za 1,6 odstot
kov, povečanje zaposlenosti pa je 
za okoli-4,5 odstotka pod načrtom 
za prvo polletje tekočega leta. 
Kljub temu je bila storilnost po
večana — v povprečju za 3,6 od
stotka, kar pomeni, da so v na
ših podjetjih posvetili večjo po
zornost storilnosti; nanjo pa je 
vsekakor vplivalo tudi nagrajeva
nje po učinku.

Kaj je storjenega na področju 
družbenega standarda in osebne 
potrošnje. Gradnja objektov druž
benega standarda je terjala veli

ke izdatke in je pričakovati, da 
bo do konca leta popolnoma ures
ničen načrt na tem področju. Naj 
navedem le nekaj podatkov:

Za nadaljnja dela pri gradnji 
zdravstvenega doma je bilo inve
stiranih v prvi polovici tega leta 
okoli 37 milijonov, za ureditev 
središča za obmorska letovanja 
otrok v Zambratiji nekaj manj 
kot 3 milijone, za enako središče 
v Pacugu milijon, za dnevna le
tovanja otrok Na gmajni pa je 
doslej vloženih več kot 5,5 mili
jona.

Začeli so tudi z deli za novo 
gradnjo otroške ustanove Angelce 
Ocepkove, čeprav so ostala od
prta nekatera vprašanja glede fi
nanciranja te gradnje. Izven let
nega načrta pa je bilo vloženih 
800 tisoč dinarjev v gradnjo do
datnih prostorov za otroško var
stvo na Kodeljevem, ni pa še 
rešeno vprašanje razširitve ob
jektov za otroške ustanove v Jar
šah, Polju in Vevčah, ker so v 
nekaterih prostorih še vedno sta
novalci.

V letnem načrtu je bilo pred
videno, da bo v tekočem letu do
grajenih in vseljivih 579 stano
vanjskih enot, a že v prvem pol
letju je bilo izročenih svojemu 
namenu kar 311 stanovanj. Glede 

(Nadaljevanje na 2. strani)
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Razvoj gospodarstva in realizacija načrta za prvo letošnje polletje
(Nadaljevanje s 1. strani)

rna ugodne -pogoje, za gradnjo je 
pričakovati, da'bodo za letos pla
nirana stanovanja v celoti dogra
jena in izročena stanovalcem. Na 
področju stanovanjske izgradnje 
so začeli z gradnjo 305 novih sta
novanjskih enot v Jaršah, Male
jevi, Moškričevi in Vide Pregar- 
čeve ulici — medtem ko se torej 
ena stanovanja že dograjujejo, že 
začenjajo graditi druga.

Vodovodno omrežje so širi iz 
dneva v dan. Letos je bil dogra
jen vodovod v Gortanovi, Rožiče- 
vi in Cilenškovi ulici, pospešeno 
pa grade napajalni vodovod ob 
Zaloški do Vevške ceste. Stroški 
za dograditev tega vodovoda bodo 
znašali nekaj nad 20 milijonov.

Tudi kanalizacijsko omrežje se 
širi. Nadaljevali so za gradnjo ka
nalske mreže v Novih Jaršah, na 
Kodeljevem pa je planirana ka
nalizacija že dograjena. Vzpored
no s kanalizacijo so bile površin
sko obdelane tudi nekatere ulice

osebna potrošnja. Vložena sred- 
.stva so precejšnja, a novi objekti 
že služijo svojemu namenu: naši 
občani so glavni koristniki teh 
dobrin družbenega standarda.

Sedaj pa pogljemo nekoliko po
drobneje, kako so delali v posa
meznih panogah gosopdarstva v 
naši občini, kakor tudi kako so 
delali v posameznih podjetjih.

Znano je, da daje največ na
rodnega dohodka industrija in je 
zato tudi najbolj zanimivo vpra
šanje, kako se je izkazala in
dustrija naše komune v prvem 
polletju 1961 leta oziroma kako 
vplivajo novi predpisi na činite- 
Ije, ki so v tesni zvezi z nadalj
njim napredkom, popolnejšo pro
izvodnjo itd. Enako važno je tudi 
vprašanje, katera izmed industrij
skih podjetij so dosegla najbolj
ši uspeh — seveda glede na oko
liščine in pogoje za delo.

2e uvodoma smo omenili, da 
so nekatera podjetja presegla svoj 
polletni proizvodni program tako

REALIZACIJA DOHODKA V I. POLLETJU 1961 
V POSAMEZNIH PANOGAH GOSPODARSTVA

Načrt 1961 v 000 Realiz. I. pol. 1961 Odstotek realiz.

Podjetje Emona iz Zaloga 'je 
obratovalo v prvi polovici leta še
le poskusno; kljub temu pa je iz
polnilo svoj letni načrt po koli
čini 61,7-odstotno, po vrednosti 
pa 53-odstotno. Tudi Emono ta
rejo številne težave, podobne 
onim iz ostalih podjetij, vendar 
je po doseženi realizaciji proiz
vodnje v prvem polletju pričako
vati, da se bo to podjetje posta
vilo na noge.

Totra, Karton, Mlin Fužine, Ar- 
bo in Crevarna sodijo v skupino 
podjetij manjših zmogljivosti. 
Kljub temu so za nekaj odstotkov 
presegla svoje polletne načrte in 
je to v povprečju vplivalo na pre- 
seg celotne industrije v naši ob
čini za 1,3 odstotka.

Kolinska tovarna in tovarna 
kleja sta presegli svoj poletni na
črt po vrednosti za 2 oziroma za 
0,8 odstotka. Pri Kolinski tovarni 
so dosegli za 33 odstotkov večjo 
proizvodnjo v primerjavi z istim 
obdobjem lani. Kalo pri mletju in 
embaliranju je bil pri vseh izdel
kih nižji od postavljenih norm. 
Ko pa bodo izpolnili strojni park, 
bo proizvodnja še večja. Pri to
varni kleja je nastopil zanimiv 
moment: realizacija proizvodnje 
v prvih šestih mesecih letos je v

Industrija 23,157.740 11,876.297 51,3 primerjavi s prvim polletjem lan
Kmetijstvo 1,253.990 700.705 56 skega leta za 2,5 odstoka manjša,
Gradbeništvo 4,941.034 2,701.357 54,7 medtem ko je podjetje po vred
Promet 2,881.882 1,268.582 44 nosti že preseglo letni načrt za
Trgovina 582.331 301.635 53 1. 1961 za 0,8 odstotka. Tudi v tej
Gostinstvo 445.000 255.111 57,3 tovarni se borijo z objektivnimi
Obrt 1,134.686 617.175 54,4 težavami, predvsem s pomanjka
Komunala 100.075 56.002 , 56 njem surovin oziroma surovih ko
Kmet. zadruge 70.708 56.080 79 sti. Mimo tega pa je treba zasta
družb, sektor: 34,467.446 17,389.944 51,8 reli strojni park kar naprej po-

in sicer Rožičeva, Cilenškova, Pr
vomajska, Kosovelova, Koširjeva, 
Zadružna, Smartinska ter Ulica 
15. aprila, na Zaloški cesti pa so 
urejeni tudi hodniki. Za doslej 
izvršena površinska dela v ome
njenih ulicah je vloženih 110 mi
lijonov dinarjev. Vzporedno z ure
ditvijo posameznih ulic so ureje
vali tudi zelenice, za kar je bilo 
porabljenih 5,5 milijona. Z grad
njo mostu čez Savo v Dolskem 
so začeli šele v septembru.

Za gradnjo transformatorskih 
postaj v Dobrunjah, Jaršah in 
Vevčah je bilo porabljenih 25 mi
lijonov; postaja v Dobrrunjah je 
še v gradnji, ostali dve pa sta že 
dograjeni. Javna razsvetljava je 
urejena ob Rožičevi, Cilenškovi, 
Kosovelovi, Menardovi, Klunovi 
in Jana Husa ulici ter Stepanj- 
skem nabrežju — v ta namen je 
doslej porabljenih okoli 10 mili
jonov.

Osnovna šola Ketteja in Murna 
na Kodeljevem je popolnoma do
grajena in že izročena svojemu 
namenu. V prvih razredih te mo
derno opremljene osnovne šole že 
sedijo naši naj mlajši, ki zavzeto 
slede pouku in s pridom koristijo 
vse naprave v šoli. Za popolno 
dograditev te šole pa je bilo v 
prvem polletju potrošenih okoli 
45 milijonov dinarjev.

Tudi dograditev športnih igrišč 
na Kodeljevem je terjala precej
šnja sredstva. V prvem polletju 
je porabljenih okoli 12 milijonov 
za gradnjo športnega parka na 
Kodeljevem, do konca leta pa je 
predvidenih nadaljnjih 8 milijo
nov. Z gradnjo športnih igrišč in 
naprav v Vevčah še niso začeli, 
toda do konca leta bo dograjen 
tudi ta objekt in sicer s sredstvi, 
ki jih bo prispevala vevška pa
pirnica.

Tako torej družbeni standard in

po količini kot po vrednosti. V 
prvi vrsti je tu vsekakor Papir
nica Vevče, ki je presegla svoj 
polletni načrt po vrednosti proiz
vodnje kar za 9,3 odstotka ali pri
bližno za 534 milijonov dinarjev. 
Svoj količinski polletni načrt pa 
je presegla za 2,4 odstotka; k te
mu je precej pripomogel pred
vsem novi papirni stroj, na ka
terem so izdelali 5.111 ton pa
pirja. Skupna proizvodnja papirja 
v vevški papirnici znaša v prvem 
polletju 14.221 ton ali približno 
10 kilogramov raznega papirja na 
vsakega prebivalca naše repub
like. Zaradi visoke stopnje pro
metnega davka pa ostane v pod
jetju za razne sklade le 55 milijo
nov, kar je vsekakor premalo gle
de na ustvarjeni znesek. Papirni
ca je vložila v investicije okoli 
130 milijonov, od tega 42 milijo
nov iz splošnega investicijskega 
sklada, razliko pa je krila iz last
nih sredstev.

Kemična tovarna ni izpolnila 
svojega polletnega načrta niti po 
količini niti po vrednosti. To gre 
predvsem na račun letnega pro
meta v tovarni v prvi polovici te
kočega leta. Toda v tej naši pri
znani tovarni so sedaj krepko za
vihali rokave in je pričakovati, 
da bodo svoj letni načrt celo pre
segli .

Podobno je tudi v Saturnusu, 
kjer so v prvih šestih mesecih le
tos realizirali letni načrt v višini 
47.1 po količini in 46 odstotkov 
po vrednosti proizvodnje. Da niso 
izpolnili polletnega načrta, je 
vzrok pomanjkanju bele pločevi
ne na tržišču; iz nje pa izdeluje
jo v Saturnusu polovico celotne 
proizvodnje. Saturnus ima velike 
težave tudi z dobavitelji, ker jim 
zaradi pomanjkanja obratnih 
sredstev ne more redno plače
vati računov.

pravljati, kar vpliva seveda ne
gativno na izvršitev letnega na
črta.

Ostala podjetja — Indos, Teol- 
Oljarna, Izolirka ,Mineral, Žima 
in Agroindus — niso izpolnila 
svojih polletnih načrtov, Vzroki 
za to so različni: finančne težave, 
vprašanje prodaje, odvzem kre
ditnih sredstev, veliko število 
dolžnikov in visoki dolgovi itd., 
s čemer se borijo skoraj vsa pod
jetja. Zdi se, da je treba proble
mu medsebojnega »-kreditiranja« 
med podjetji (torej rednejšemu 
plačevanju dolgov) posvetiti veli
ko več pozornosti in sicer z naj
bolj odločilnih mest, sicer je za
man vse prizadevanje pridnega 
delovnega kolektiva.

V kmetijstvu so se dobro odre
zali. Res je, da so realizacijo svo
jega načrta dosegli v aktivni kme
tijski sezoni, toda kljub temu je 
v povprečju 6 odstotkov preseže
ni načrt proizvodnje realna slika 
naporov delovnih kolektivov v 
kmetijstvu.

Kmetijska zadruga Polje ima 
na voljo 113 ha različnih površin. 
V prvem polletju je zadruga upo
rabila 383 ton umetnih gnojil in 
34 ton zaščitnih sredstev. V prvih 
šestih mesecih letošnjega leta je 
bilo investiranih nič manj kot 62 
milijonov ,do konca leta pa bodo 
v tej zadrugi investirali še 101 
milijon. V tej zadrugi so odkupili 
do 30 junija 302 tisoč litrov mle
ka, 171 ton živine, 223 ton krom

pirja ter 263 ton razne zelenjave.
Agrokombinat s svojimi obrati 

v Zadobrovi, Dolskem in Zalogu 
ima na voljo 608 ha različnih ze
meljskih površin, V svojem »in- j 
ventarju« ima 1.161 krav, 175 te
let, 79 plemenskih svinj, 619 ses- 
nih pujskov, 209 bekonov, 156 ti- j 
soč brojlerjev ter 8.348 rac. V pr- i 
vem polletju so realizirali: nad 
milijon litrov mleka, 49 ton beko
nov, 8ton krav, 402 toni brojler- j 
jev in 3 9ton rac. Investicije so 
znašale v prvem polletju okoli j 
127 milijonov, do konca leta pa ; 
jih nameravajo dvigniti še za 193 
milijonov, medtem ko bodo inve
stirali 92 milijonov v družbeni 
standard.

Gozdarstvo naše občine razpo
laga z 9.409 m3 razne lesne mase.
V teku je urejanje zasebnih goz
dov, s čemer bomo dobili popol- I 
nejše podatke o stanju lesene ma
se na sploh in podatke, ki jih po- | 
trebuje gozdarska operativa pri 
reševanju prošenj za sečna dovo- 
lenja. V letošnjem letu je zazna
movan padec sečnje lesa skoraj 
za 1.000 m3. Posebna skrb je po
svečena tudi varstvu, obnovi, j 
vzdrževanju in negi gozdov.

Promet v naši občini je na naj
boljši poti, da doseže izredne go
spodarske uspehe. Če pogledamo 
samo investicijske zneske, ki so 
bili realizirani v prvem polletju 
(skupaj 188 milijonov lastnih 
sredstev) lahko ugotovimo, da se 
obeta prometnim podjetjem lepa 
prihodnost. V drugem polletju 
bomo v naši občini dobili še zna
no prometno podjetje Globus-Spe- 
dicija, ki se bo preselilo v nove 
upravne in poslovne prostore ob 
Smartinski cesti.

S prometom se zdaj ukvarjajo 
Javna skladišča, tfap-Turist in 
Avtopromet, v drugi polovici pa 
se bo pridružila — kot že reče
no — še Globus-Špedicija. V Jav
nih skladiščih in Avtoprometu so 
presegli polletni načrt za 5,4 ozi
roma za 2,9 odstotka, medtem ko 
SAP ni izpolnil polletnega načrta 
za 4,5 odstotka. Razlog za to je 
v dejstvu, da so povišanje cen 
za svoje usluge uresničili šele 20. 
aprila, predvideno pa je bilo že v 
januarju. Glede na izredne po
goje za podaljšanje turistične se
zone pa je pričakovati, da bo 
SAP kljub težavam v celoti izpol
nil svoj letni načrt.

Gostinska mreža v naši občini 
je v prvih šestih mesecih letoš
njega leta presegla svoj načrt za 
7,3 odstotka. Zdi se, da je bilo 
vloženih premalo sredstev za iz
boljšanje in modernizacijo gostin
skih obratov (komaj 5 in pol mi
lijonov). Prijetno urejeni gostin
ski obrati so močno in uspešno 
sredstvo za čim številnejše goste.

Tudi obrt je presegla svoj po
letni načrt za 4,4 odstotka in si
cer pavšalisti za 8 odstotkov, ne- 
pavšalisti pa za 2 odstotka.

Za celo leto so obrtna podjetja 
planirala 1 milijardo 134 milijo
nov, v prvem polletju pa so ostva- 
rila že 617 milijonov. V občini 
imamo 27 pavšalistov in 9 nepav- 
šalistov.

O realizaciji proizvodnje v prvem polletju tekočega leta Irta 
bodo v času od 25. septembra do 25. oktobra razpravljali zbori 
proizvajalcev naših gospodarskih organizacij. Objavljeni del poro
čila o realizaciji načrta za prvo polletje tekočega leta, bo služil tudi 
kot informacija našim občanom in bralcem, ki se vsekakor zanima
jo za realizacijo zastavljenih delovnih nalog.



MOSCANSKA skupnost#*

Moščani spta&ufema in adgrnaijama
Stanovanjska skupnost!

Kaj pa je to — stanovanjska skupnost? Al! vedo vsi naši ob
čani, kaj pomenita ti dve besedi? Jasno je, da so o stanovanjski 
skupnosti in namenu te organizacije najbolj poučeni na pristojnih 
mestih na občini, nato v sami stanovanjski skupnosti in šele nato 
sledi množica občanov — in sicer navkljub dobro usmerjeni javni 
razpravi o mestu in vlogi stanovanjskih skupnosti. Prav zaradi 
tega smo obiskali tri stanovanjske skupnosti v naši komuni, za
stavljali številna vprašanja uslužbencem in koristnikom uslug ter 
sc odločili napisati nekaj vrstic o tem, kaj je pravzaprav stano- 
''anjska skupnost. Krenili smo torej na pot, se srečali z raznimi 
ljudmi, s problemi stanovanjskih skupnosti pa tudi z doslej dose
ženimi uspehi. Ta srečanja so bila prijetna in koristna, kajti os
novna ugotovitev je bila: stanovanjska skupnost pomaga prebival
cem določenega stanovanjskega okoliša skoraj z vsem, kar je na
šemu občanu potrebno. Sicer ta skrb še ni razširjena v največji 
meri, vendar je čutiti močno prizadevanje, da bi se državljanom 
Pomagalo tam, kjer rabijo največ pomoči. Kar poglejmo!

Ko bomo dobili nove prostore ...

Delo bi se razmahnilo, pa tudi 
pisarna toi bila razbremenjena. 
Prav zaradi preobremenjenosti 
nimamo dovolj časa, da bi se po
glabljali v vse veljavne predpise, 
ki se nanašajo na organizacijo 
dejavnosti in to dejavnost tudi 
tehnično oživljati je vsekakor pre
zahtevna naloga. Promet v naši 
skupnosti narašča iz dneva v dan.

Delo tudi
V stanovanjski skupnosti Moste 

smo poslušali tudi pogovore med 
strankami in osebjem: »Prvič sem 
v vašem servisu. Nič ni napisa, 
da bi vedela kje ste. Malo več 
reklame, saj vsi Moščani niti ne 
vedo, kje ste. No. pustimo to. Ali 
mi lahko popravite suknjič moje
ga moža?« Bo šlo, zakaj pa ne, 
kar pustite tukaj!« Hvala lepa, 
naslednji teden se bom zglasila!«

Medtem ^co smo imeli v minu
lem letu okoli 5 milijonov tristo 
tisoč bruto prometa, smo isti pro
met dosegli v letošnjem letu že 
konec avgusta, čeprav se prava 
sezona naših uslug šele začenja.

Naša skupnost skrbi tudi za ne
moteno poslovanje n. pr. porav
nalnega sveta itd.«.

v nadurah
Taki so bili naši kratki obiski 

v treh stanovanjskih skupnostih 
naše občine. Kot je videti, sta 
skupnosti Moste in Kodeljevo 
razširili svojo dejavnost, stano
vanjska skupnost Zalog pa je 
brez servisov. Zdi se, da med pre
bivalstvom Zaloga ni pravega za
nimanja za servisne usluge.

Na koncu lahko ponovimo vpra
šanje: Kaj je stanovanjska skup-

Na hiši Ob Ljubljanici št. 36 jo 
izobešen napis: Stanovanjska
fkupnost Kodeljevo — šivalnica 
in krpalnica, elektropopravila, 
čevljarstvo ,mizarstvo, vodno in- 
stalaterstvo, mehanična pralnica, 
izposojevanje loščilca in sesalca. 
y isti stavbi je tudi kino Triglav 
[n glasbena šola Moste. No koncu 
hodnika na levi strani je pisarna 
stanovanjske skupnosti Kodeljevo. 
Potrkaš, vstopiš, izrečeš željo in 
že si opravil veliko reč. Prepro
sto in enostavno: »Prosim, če poš
ljete v ta in ta novi blok vodo- 
vodnega inštalaterja, ker je vodo
vod slabo napeljan In ga je treba 
takoj popraviti, da ne bo prepoz- 
no,« — ajj pa; »Ključavnica je 
Pokvarjena, ključ sem izgubila, 
zato lepo prosim, če nam čimprej 
Pošljete ključavničarja, ki bo 
opravil svoj posel.« itd. Takih in

bivalni servis je dobro obiskan

p.. °hnih naročil je dnevno 
te <ne'1' °^e honorarni uslužb 
rpt ar>ovanjske skupnosti ne 2 
ro ;„Vsef’a' Sedaj je dela čez 
v<;,ln ga 150 čedalje več. In t< 

.p Področjih popravil in u: 
nio arnišica Pavla Stojan, - 
nu„,. senci« stanovanjske sl 
p,. ' Kodeljevo, nam je v do! 
nim' '°ru P°ve<iala marsikaj 
Vm Voga iz življenja v Kod 
Eih. začetnih in sedanjih < 

ran; korakih SS Kodeljevo: 
mnrvi P°rnanjkanja prostorov 
bi sy°iih delavnic, v kal 
lakoma11 .razna popravila 
Vr,,,., nuchh stanovalcem Kod 

8 razne usluge, je delo

stanovanjske skupnosti organizi
rano tako, da je naša pisarna 
sprejemni center in sprejema od 
strank dnevna naročila za vse 
vrste uslug. i\a podlagi naročila 
obvestimo naše delavce, ki so 
dolžni po možnosti takoj izvršiti 
naročeno popravilo oziroma uslu
go. Naročena popravila opravlja
jo v popoldanskih urah, kajti na
ši delavci so redno zaposleni y 
svojih podjetjih. Po izvršenem 
popravilu izstavi delavec račun, 
»Iranka pa ta račun poravna pri 
skupnosti, kjer zaračunamo še 
dodatnih 20 odstotkov za uslugo. 
Najbolj iskane usluge so za po
pravila vodovodov ter raznih 
električnih naprav in aparatov. 
Tako hodijo naši »leteči« delavci 
po hišah in izvršujejo popravila. 
Poleg teh pa so tudi popravila, ki 
jih opravljajo naši obrtniki doma, 
stranke pa nato prevzamejo po
pravljene predmete.

Glede kakovosti izvršenih po- 
p-avil nismo imeli doslej nobe
nih sitnosti. Popravila so kako
vostna, kajti stik med našimi de
lavci in strankami je čedalje po
gostejši in so zato usluge vedno 
popolnejše. Cene uslugam so ne
primerno nižje kot pri obrtnikih, 
čas za izvršitev pa je tudi izred
no ugoden: popravila so največ
krat opravljena še istega dne, 
najkasneje pa v treh dneh. Ce pa 
je delo slabše opravljeno, imamo 
vso pravico, tako odpovedati so
delovanje z delavcem, ki izvršuje 
pomanjkljive usluge.«

Tudi druga uslužbenka tov. Zal- 
ka Klobučar je marsikaj pove
dala o številnih težavah, s kate
rimi se bori SS Kodeljevo. »Za
radi pomanjkanja prostorov leži
jo naprave in stroji za mehanič
no pranje perila že dve leti v 
kletnih prostorih. Ce bi te stroje 
začeli uporabljati takrat, ko so 
bili kupljeni, bi vsekakor lahko 
izkazali veliko večje uspehe ne 
samo s pranjem perila marveč 
tudi na drugih področjih uslug.

To je bil pogovor med upravni
co šivalnega servisa tov. Vido Hi
tijevo in tov. Marijo Borišek iz 
Rojčove 17. V šivalni servis je 
prišla tudi tov. Nada Miloševič iz 
Bavdkove 6. Prinesla je blago za 
obleko, upravnica servisa pa ji je 
ponudila številne časopise, da sl 
izbere model.

Poleg šivalnega imajo tu tudi 
pralni servis, kjer operejo me
sečno nad 2 toni raznega perila. 
Ko smo obiskali ta servis, je tov. 
Nada Zdolšek prinesla v pranje 
in likanje frizersko haljo. Takih 
in podobnih želja je precej.

V pisarni te skupnosti smo se 
zanimali za delovanje finančnega 
servisa. Povedali so nam, da so 
v ta servis vključeni skoraj vsi 
hišni sveti in posluje servis s pol
no zmogljivostjo.

Stanovanjska skupnost Moste 
ima tudi gradbeni, ključavničar
ski in steklarski servis.

Samo otroški vrtec
V Zalogu imajo tudi stanovanj

sko skupnost. Vsaj na papirju! 
Predsednika te skupnosti tov. 
Franca Intiharja smo zaprosili, 
naj nam pove, kako dela njihova 
Stanovanjska skupnost.

»Naša skupnost je bila ustanov
ljena pred dvema letoma. Za se
daj nimamo nobenega servisa, 
pač pa vzdržujemo otroški vrtec.

Z anketo smo namreč ugotovili, 
da se prebivalci Zaloga največ 
zanimajo za ustanovitev otroške
ga vrtca. Po teh podatkih naj bi 
se vpisalo v vrtec nad 100 otrok; 
ko pa je bil vrtec ustanovljen, se 
je vpisalo vanj le 30 otrok. Mimo 
dela in skrbi z vrtcem pa imamo 
tudi skrbi s sredstvi,« je zaključil 
tov. Intihar.

nost? In odgovor: stanovanjska 
skupnost organizira pomoč prebi
valcem za razne obrtniške in 
ostale usluge, skrbi za razvedrilo 
otrok in starčkov, za socialno in 
moralno zaščito državljanov, v 
njenem sestavu so tudi poravnal
ni sveti itd. Skratka, stanovanj
ska skupnost je dolžna organizi
rati vse tiste obrtniške in druge 
dejavnosti, ki pomagajo zaposle
nim občanom, da lažje pridejo 
do prepotrebnih takojšnjih in ee- 

' nenih uslug. Toda to ni samo 
dolžnost ozkega kroga odbornikov 
stanovanjske skupnosti! Vsi ob
čani so dolžni pomagati pri or
ganizaciji dela, pri ustanavljanju 
servisov itd. Občani morajo so
delovati v posameznih komisijah 
stanovanjske skupnosti ter tako 
pomagati pri organizaciji čim po
polnejšega dela! Ce aktivno sode
lujejo v organih skupnosti, imajo 
polno pravico, pričakovati vse
stransko pomoč stanovanjske 
skupnosti. Samo pričakovati po
moč, pa ne sodelovati v organih 
stanovanjske skupnosti, ni v skla
du z namenom skupnosti.

Stanovanjskim skupnostim pa 
priporočamo, da na raznih vidnih 
mestih v območju svojega delo
vanja izobesijo table z napisi, kje 
je skupnost in kje so posamezni 
servisi. Tako bodo vsi interesenti 
dobro obveščeni in odpadla bo še 
ena nepotrebna pomanjkljivost.
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V Crikvenici-------IZ KRAJEVNIH ORGANIZACIJ SZDL —....
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V območju naše občine je 17 krajevnih organizacij SZDL. V 
zadnjih številkah Meščanske skupnosti smo objavili že več pogovo
rov s predsedniki ali tajniki nekaterih krajevnih organizacij. Iz 
njih je moč sklepati, da se v posameznih krajevnih organizacijah 
v resnici trudijo organizirati čim popolnejše in pestrejše delovanje 
svoje krajevne organizacije SZDL, kakor tudi, da se nekatere kra
jevne organizacije borijo s številnimi težavami, ki jim sami odbori 
in komisije niso kos. Iz objavljenih razgovorov pa ni mogoče skle
pati, ali so te organizacije ukrenile vse potrebno za uspešnejše de
lovanje ali so v danih pogojih dosegljivi še boljši uspehi. O tem 
bodo dale najboljše ocene redne konference krajevnih organizacij. 
Ni pa izključeno, da bomo objavili v tej rubriki tudi nekatere kri
tike, predloge za izboljšanje dela, predloge za rešitev konkretnih 
primerov z določenega področja krajevne organizacije; pa tudi po
hvale ne bodo izostale. Kljub tem napovedim pa bi za sedaj ob
držali našo dosedanjo prakso ter najprej objavili pogovore z vsemi 
predsedniki oziroma tajniki krajevnih organizacij SZDL. Na ta 
način bi dobili pregled doslej doseženih uspehov pa tudi spoznali 
težave, s katerimi se borijo posamezne krajevne organizacije; nato 
šele bi sledile že napovedane kritike in predlogi za izboljšanje dela.

Težave tudi v Zalogu
Za to številko smo pripravili 

pogovor s predsednikom krajevne 
organizacije SZDL Zalog tov. Ci- 
galetom Ferdom, ki nas je do po
drobnosti seznanil z delom v Za
logu.

^Število prebivalstva v območju 
naše krajevne organizacije je pre
cej nestanovitno. V minulem letu 
je bilo pri nas okoli 800 prebival
cev, letos pa jih je nekaj nad 
1100. Spremembe so tudi v mejah 
teh številk, saj je precej začasnih 
prebivalcev, ki po nekaj mesecih 
bivanja v Zalogu odpotujejo, dru
gi pa zopet prihajajo. Kljub temu 
lahko ugotovimo, da so vsi voliv
ci naše krajevne organizacije čla
ni SZDL. Odbor naše organizaci
je šteje 19 članov, doslej pa smo 
ustanovili le sekcijo za izobraže
vanje, ki je tesno povezana z de
lovanjem ljudske univerze. V mi
nulem obdobju smo imeli precej 
predavanj — včasih kar dvoje 
tedensko. Predavanja so skrbno 
izbrana in so razmeroma zelo do
bro obiskana. Predavatelji so naši 
znani družbeni delavci iz Ljub
ljane. Mimo tega dela imamo letos 
v načrtu ustanovitev mladinskega

marksističnega krožka, organizira
ti pa nameravamo tudi gospodinj
ski tečaj, šolo za starše in še ne
katere krožke. Kulturna dejavnost- 
je precej živahna, saj nas redno 
obiskujejo gledališča in igralske 
skupine iz Ljubljane. Res je, da 
imamo svoje amaterske igralske 
skupine, toda to se ne izplača, ker 
bi skupina porabila precej časa 
za študij, nato pa bi samo enkrat 
nastopila pred lastnimi gledalci, 
ki so zelo kritični do takih skupin.

Glede kulturno-prosvetnega de
lovanja naj omenim, da je Ljub
ljana precej blizu in da to dej
stvo vpliva na številne dejavnosti, 
ki bi jih sicer lahko organizirali 
ali celo morali organizirati.

Naš odbor je sestavljen v glav
nem iz mlajših ljudi, ki kažejo 
precej zanimanja za delo. Seveda 
je tudi nekaj takih, ki so nedelav
ni, toda podobno je verjetno tudi 
drugod, ne samo pri nas.

Dosedanje razprave v odboru 
so se sukale v glavnem okoli ure
ditve vodovoda, razsvetljave, pre
ureditve prostorov v zadružnem 
domu v sodobneje opremljeno tr
govino, brivnico in gostilno. Seve

da so bila sprva mnenja kaj raz
lična, naposled pa smo se le zedi
nili in kolektivno ukrepali. Vpra
šanje vodovoda in razsvetljave še 
ni povsem urejeno, toda tudi to 
bomo sčasoma uredili.

Glede zborov volivcev menim, 
da prebivalci niso dobro obvešče
ni o pomenu te najširše ljudske 
tribune, oziroma vpliva bližina 
Ljubljane na uspeh zbora voliv
cev. Ljudje namreč zapravljajo 
precej časa na vožnji v Ljubljano 
in nazaj (v Ljubljani so zaposleni 
skoraj vsi Založani) in se zato tu
di zgodi, da so zbori volivcev in 
druge akcije slabo obiskane. Z or
ganizacijo LMS imamo trdne sti
ke. Zelja našega odbora je, da se 
čimprej uresničijo naši načrti gle
de napeljave vodovoda, ureditev 
cest, razsvetljave itd. Prebivalci 
bi bili tako bolj zadovoljni in 
morda bi se potem tudi več zani
mali za ostalo delo, ki pa je tudi 
v sklopu naših načrtov,« je za
ključil tov. Cigale.

Program delavske univerze naše Komune
Z razformiranjem okrajne de

lavske univerze, ki je veljala v 
Ljubljani za glavnega in odločil
nega činitelja pri idejno-politič- 
nem in vsesplošnem izobraževa
nju meščanov našega glavnega 
mesta, so dobile občinske delav
ske univerze svoje posebno me
sto v splošno-izobraževalnem in 
kulturnem življenju v komuni. 
Dosedanja centralizrana predava
nja, ki so jih organizirali v glav
nem za vse prebivalce našega 
glavnega mesta, bodo v bodoče 
odpadla, občinske delavske uni
verze pa bodo organizirale po
dobna predavanja in razne tečaje 
le v merilu komune. To je tudi 
zaželeno, saj je čedalje več inte
resentov, ki žele poslušati preda
vanja in se hkrati izobraževati, 
ne da bi pri tem zapravljali ta
ko skopo odmerjeni prosti čas.

Tudi delavska univerza Moste- 
Polje se je temeljito pripravila na 
novi način dela in že pripravila 
bogat načrt raznih šol in tečajev 
za šolsko leto 1961-62. V tem pro
gramu so razdeljena nekatera 
področja izobraževanja v skupine

in sicer: idejno-politično z večer
no politično šolo oziroma politič
no šolo s strnjenim poukom, se
minar za mlade člane ZK itd.; 
družbeno-ekonomsko s seminarji 
za člane delavskih svetov; skupi
ne o odnosih med ljudmi v gospo
darskih organizacijah, za usposo
bitev članov zadružnih svetov, 
članov šolskih odborov, članov 
svetov stanovanjskih skupnosti, 
članov hišnih svetov. V načrtu 
so tudi razna aktualna predava
nja. Posebno pozornost bo posve
čala delavska univerza spošnemu 
in strokovnemu izobraževanju, ki 
obsega večerno osemletko, tečaje 
za sprejemne izpite na višjih in 
visokih šolah, jezikovne tečaje 
(osnovni, izpopolnjevalni, konver- 
zacijski in intenzivni tečaji tujih 
jezikov) ter razne druge tečaje, 
seminarje in predavanja. Mimo 
tega je predvideno tudi poljudno 
znanstveno izobraževanje v šoli 
za starše I. in II. stopnje, dalje 
šola za življenje— za člane delov
nih kolektivov in doraščajočo 
mladino ter razna predavanja s 
tega področja .

Pri sestavljanju programa je 
upoštevala delavska univerza na
še komune tematiko in probleme, 
s katerimi se najpogosteje sreču
jejo družbene in gospodarske or
ganizacije ter vsi občani. Zato so 
v programu številne teme in pod
ročja, ki bodo nudila našim ob
čanom obilo možnosti in izbiro 
tistega, kar jih najbolj zanima. 
Seveda pa bo organizacija posa
meznih predavanj ali šol uspešna 
le pod pogojem, če bo za to šolo 
ali predavanja dovolj interesen
tov in če bodo zagotovljeni pri
merni prostori ter kakovostni 
predavatelji. Kajti zaman je še 
tako skrbno pripravljen program, 
če ne bo dobil svojega pravega 
mesta v praksi.

Dosedanje delo delavske uni
verze naše občine je bilo v glav
nem uspešno. Vodstvo se je pač 
borilo z nekaterimi težavami, 
vendar je čutiti, da so te težave 
omejene in da bo delavska uni
verza Moste-Polje vendarle ures
ničila svoj tako obsežen program. 
Ostane pa odprto vprašanje ali so 
in v kakšni meri so zainteresirani

Zaradi pomanjkanja prostora jc 
v prejšnji številki izpadel pogo
vor našega sodelavca z tov. Jan
kom Tribušonom, v katerem ta 
govori o svojih vtisih z letovanja 
v Crikvenici. Prispevek objavlja
mo sedaj, avtorja pa prosimo, da 
nam zamudo oprosti.

»O, da, ljubitelji plesa in zabave 
pa so tam prišli na svoj račun; 
3—4 plesišča, vedno pripravljena 
za tesno objete plesalce, a tudi s 
tesno »turističnimi« cenami!«

— No, tebi ni bilo dolgočasno, 
čeprav si bil tam še pred »visoko« 
sezono.

Niti ne. Vsako leto grem raje 
tja v predsezoni. Mislim, da je 
druga polovica junija najbolj 
ugodna za letovanje: ni se ti treba 
boriti za prostor, vreme je takrat 
po mojem najlepše in končno — 
tudi cena je nižja.

— Kaj pa dom in življenje v 
njem?

Dom stoji ob glavni obmorski 
cesti in so v njem uprava, menza 
ter nekaj sob. Drugače so sobe 
raztresene po okoliških privatnih 
hišah. Tisti dopustniki, ki so raz
porejeni po sobah vzdolž glavne 
ceste, pa so verjetno prikrajšani 
za kako urico spanja, saj je avto
mobilski promet tudi v nočnih 
urah precej močan.

Nad postrežbo in kuhinjo se ni 
mogel nihče pritoževati, čeprav so 
bile včasih naše želje morda več
je kot možnosti. Vsaj tako nam 
je tolmačil skrbni in gospodami 
upravnik doma. Sicer pa sem bil 
v prvi izmeni in ni bilo zameriti 
tudi kaki mali pomanjkljivosti. 
Poudaril pa bi tudi jaz, da bi bila 
potrebna od vsega začetka tesnej
ša povezava z občinskim sindikal
nim svetom. Iz razgovora s ko
legi, ki so letovali po ostalih na
ših domovih, sem razbral, da naši 
delovni ljudje za enak denar ne 
prejemajo po vseh domovih ena
kega ugodja in postrežbe. Torej 
bi bilo koristno in potrebno, da 
bi odgovorni možje večkrat ob
iskali vse domove ter primerjali 
pogoje v njih.

— Sicer ni najbolj duhovito, a 
vendar: pa vreme in kopanje — 
saj veste, morje! ga je pobarala 
tovarišica Turkova.

Sonca preveč in smo si včasih 
kar želeli malo ohladitve. Letos 
so v Crikvenici obnovili kopali
šče, vendar se mi zaradi poviša
nih tarif nismo hodili kopat tja, 
saj je bila celodnevna vstopnina 
60 din, kabina 200, ležalna deska 
zopet 60 din itd. Kopališče sploh 
v glavnem živi od tujcev, mi pa 
smo se namakali izven kopališča, 
kjer je dovolj peščin, ugodnih tu
di za otroke. Včasih smo jo mah
nili na Črno molo ali pa na 20 
minut oddaljeno Silo. Lepo je bilo 
in še bom šel tja!

naši občani za posamezna preda
vanja ali področja izobraževanja. 
Če ne bo problemov tudi s te 
strani, potem je naša delavska 
univerza na najboljši poti, da do
seže zares velike uspehe. O teh 
pa bomo pisali šele, ko se bo 
končalo letošnje šolsko leto naše 
delavske univerze. Do tedaj pa 
sezimo po programu delavske uni
verze ter si čimprej izberimo 
področje dodatnega izobraževanja, 
ki nam ga ta nesebično nudi.

Program delavske univerze je 
v tisku in bo na voljo sleherne
mu občanu.
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Naša mladina včeraj, 
danes in jutri

Cas šolskih počitnic, dopustov in prijetnega razpoloženja je za 
nami. Dijaki so se vrnili v šolske klopi, člani delovnih kolektivov 
na svoja delovna mesta. Povsod je čutiti nekako resnejše, bolj or
ganizirano delo. Morda bi nekaj podobnega lahko trdili tudi za 
delo mladinske organizacije v *aši občini. Odločili smo se na 
kratko seznaniti naše bralce z življenjem in delom te organizacije, 
z uspehi in načrti mladine, pa tudi s problemi in težavami, ki 
jih srečuje mladinska organizacija pri svojem vsakdanjem delu.

V ta namen smo naprosili sekretarja obč. komiteja LMS, tov. 
Toneta Podobnika, da nam posreduje nekaj misli o oblikah in na
činu dela v mladinski organizaciji.

Ali pripravlja občinski komite 
LMS v prihodnjih mesecih kak
šne posebne prireditve, s katerimi 
bi se še bolj razgibalo življenje 
mladine?

»Komisije že pripravljajo pro
gram dela v zimskih mesecih. 
Ideološka komisija bo organizira
la Solo za življenje in več semi
narjev za MDB in za vodstva 
aktivov. Dva taka seminarja bo
mo skušali organizirati čim več 
sta že v oktobru. Poleg tega bo- 
predavanj, kinopredstav in raznih 
krožkov.

Sedaj pa smo sredi priprav za

letne konference. Nekateri aktivi 
so jih pripravili že v septembru, 
'ostali pa jih bodo imeli v mesecu 
oktobru, ko bo tudi občinska let
na konferenca. Osnovna naloga 
sredi teh priprav je, usposablja
nje kadrov za vodenje mladin
skih aktivov.

Vsekakor nas čaka v prihod
njem obdobju še cela vrsta pro
blemov in nalog, ki jih bo treba 
rešiti. Upam pa, da nam bo s 
pomočjo gospodarskih in ostalih 
družbenih organizacij to tudi 
uspelo,« je zaključil tovariš Po
dobnik.

Kratke novice iz^ObLO Moste-Polje
"Zdi se mi potrebno,« je začel 

tovariš Podobnik, »da najprej 
spregovorim nekaj besed o delu 
občinskega komiteja v preteklem 
obdobju. Za učinkovito se je iz
kazalo delo v komisijah — pri 
našem komiteju jih je sedaj se
dem. Naj jih kar naštejem: ideo
loška, šolska, komisija za vaško 
gladino, kadrovska, komisija za 
šport in razvedrilo, delavska in 
Pa komisija za mladinske delov- 
ne brigade. Vse te komisije so se 
P° Potrebi sestajale in reševale 
Probleme, ki so se pojavljali na 
različnih področjih.

Devetčlanski sekretarat komite
ja. ki ge sestavljajo predsednik in 
sekretar ter predsedniki komisij, 
se je redno sestajal enkrat teden- 
sko, v poletnih mesecih pa po 
Potrebi. Člani sekretariata so se 
sej v glavnem redno udeleževali 
*n tako je delo potekalo nemo-

mladine. Naj omenim le en pri
mer: moščanska gimnazija ni da
la niti enega brigadirja!

Prihodnje leto nameravamo or
ganizirati lastno brigado z delovi
ščem v naši občini. Naloga te de
lovne akcije bo izgradnja ceste 
Zadobrova—Savski most. Udele
žila pa se jo bo v prvi vrsti mla
dina iz mladinskega aktiva Za
dobrova, ki je že lani opravila na 
trasi začetna dela. Ta delovna ak
cija bo trajala predvidoma 1—2 
meseca, udeležilo pa se jo bo 60 
do 80 mladincev in mladink. Iz
gradnja te ceste, ki bo dolga pre
ko 800 m in široka 8 metrov, je 
velikega pomena za mnoge go
spodarske organizacije in seveda 
tudi za osebni promet.

Prav te dni pa izpolnjuje mla
dina nalogo, ki jo je prevzela 
pred dobrim mesecem. Gre nam
reč za ureditev manjšega šport-

V tej številki uvajamo novo rubriko: KRATKE NOVICE IZ 
ObLO MOSTE-POLJE. Upamo, da nam bo s to rubriko uspelo, 
dragi naši bralci vedno sproti vas obveščati o dejavnosti našega 
ljudskega odbora ter vam posredovati novice z raznih področij, ki 
Jih boste vsekakor veseli!

Občinski ljudski odbor Moste-Polje je razpravljal na svoji VI. 
skupni redni seji dne 15. 9. 1961 o številnih in pomembnih vpraša
njih. Na dnevnem redu je bilo poročilo sveta za šolstvo, dalje pred
log odloka o posebnem dodatku za gradbene inšpektorje in predlog 
soglasja za formiranje zavoda za pedagoško vzgojo; iz gospodarstva: 
vprašanja s področja splošnega ljudskega premoženja ter spojitev 
podjetij SAP-TURIST in Avtoprevoz iz Zagorja ob Savi: personalna 
vprašanja: razrešitve in imenovanja; sklic zborov volivcev; predlog 
soglasja za formiranje aerodromskega podjetja Ljubljana-Brkini, 
ter preusmeritev dejavnosti doma Titove mladine.

Iz tako obsežnega dnevnega reda in razprave so bili sprejeti 
ustrezni sklepi, izmed katerih smo izbrali nekaj najznačilnejših.

Zbori volivcev naj bodo od 25. septembra t. 1. Na terenskih 
zborih volivcev naj se obravnavajo poročila sveta za zdravstvo in 
sveta za šolstvo ter izvolitev šolskih odborov; v gospodarskih orga
nizacijah pa realizacija proizvodnje v I. polletju 1961.

★
Za gradnjo doma Angele Ocepkove se odobri prispevek ObLO 

Moste-Polje v višini Vi investicijske vsote. Nata način bodo spro
ščena tudi sredstva ,ki jih je že odobril Izvršni svet LRS (20 mili
jonov), verjetno pa je, da bo v kratkem odobril uporabo svojega 
dela tudi OLO Ljubljana.

★
Soglasno je bil sprejet sklep o prenehanju delovanja zavoda 

Dom Titove mladine; z vsemi sredstvi in inventarjem se izroči v 
upravljanje okrajni gostinski zbornici.

★
Za upravitelja nove šole na Kodeljevem (osnovna šola Ketteja 

in Murna) je imenovan tov. Avgust Flegar, dosedanji upravitelj 
osnovne šole Maksa Perca.

★
Namesto dosedanjega člana komisije za narodno obrambo tov. 

Dominika Puharja je imenovan tov. Herman Marko.

★
Za upravnika obrtnega podjetja ELLUX je imenovan tovariš 

Žarko Kobal, ki je imel v zvezi z razpisom za to delovno mesto 
največ pogojev.

Dela na Gmajr

l0rTlna od važnih nalog v pretek 
obdobju je bila, ponovm 

JJiza ®tavljanje mladinskih orga 
ci miroma aktivov v Besni 
so'kr^U^ORU in Podgradu. Član 
detf> i.rinta 80 obiskovali priza 
obj0]3raJ® in skušali ugotovit 
pri . ,ne težave, ki nastopaj< 
teb ladinskih aktivov 1
Prep-jj^/b. Te pa so predvsem 
^rohii Ja oddaljenost in pa raz 

^ Jonost prebivalstva.
0rRan!. Važna nal°ga je bila tud 

MDB (mladinski! 
ko J?'®.brigad). Ali biVam lah 
sp()'> p, al tudi o tem nekaj be
hom0r«i,aV gotovo je bila to zel« 
biia nbn^i nal°Ka’ ki pa žal v^idenrt ^ bolj e izpolnjena. jPred 
dirip bilo, da bo iz vrst mls 
bJobiiou e občine odšlo na avte 
vi« o cesto 120 članov. To števil0
vSetnP,anil. bilo doseženo, pred 

4aradj slabe udeležbe šolsk

so v polnem teku

nega parka Na gmajni v Stepanji 
vasi. Park bo imel poslopje z je- 
dilinco, graderobami in sanitari
jami, manjši bazen, kotalkališče 
oziroma drsališče, manjše nogo
metno igrišče in dve smučarski 
skakalnici (25 in 10 m). Dela pri 
gradnji tega športnega parka so 
že v polnem teku. Za sedaj že 
stoji poslopje, čakajo pa nas še 
zemeljska dela — odkop zemlje, 
izkop drenažnih jarkov in vodo
voda ter ureditev potoka Mejaš. 
Delovne akcije se udeležuje šol
ska in delavska mladina. Precej 
težav imamo s prevozom udele
žencev na delovna mesta. Šport
ni park Na gmajni bo precejšnje
ga pomena za tamkajšnjo mladi
no, saj bo uporaben v vseh letnih 
časih. Otvoritev je predvidena za 
Teden matere in otroka t. j. 8. 
otobra t. 1. Kljub kratkemu roku 
pa so dani vsi pogoji, da bodo 
dela pravočasno dokončana.«

★
Skupno z ostalimi občinami ljubljanskega mestnega sveta ter z 

občino Kranj bo ustanovljeno aerodromsko podjetje Ljubljana-Br
kini. ObLO Moste-Polje je ta predlog soglasno potrdil.

★
Na predlog podjetja Avtoprevoz iz Zagorja ob Savi je delavski 

svet SAP-TURISTA sklenil sprejeti pripojitev Avtoprevoza k SAP- 
TURISTU. Odborniki obeh zborov ObLO Moste-Polje so potrdili 
pripojitev.

★
Dano je soglasje ObLO Moste-Polje za ustanovitev zavoda za 

prosvetno pedagoško službo; zavod bo služil šestim ljubljanskim 
občinam.

★
Poročilo sveta za prosveto naj se da v razpravo na zborih vo

livcev. Potrjena je odločba o ustanovitvi novih oddelkov na osnovni 
šoli Ketteja in Murna, na osnovni šoli Vide Pregarčeve ter na 
VI. gimnaziji.

★
O predlogu združitve osnovnih šol Senožeti in Jevnica naj naj

prej razpravljajo občani na zborih volivcev, nato pa bo ObLO spre
jel ustrezni sklep.
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Viden napredek v šolstvu
Na svoji VI. redni seji sta spre

jela oba zbora občinskega ljud
skega odbora Moste-Polje med 
drugim tudi sklep, naj bo pred
met obravnave na terenskih zbo
rih volilcev, ki bodo od 25. sep
tembra do 25. oktobra letos, tudi 
poročilo sveta za šolstvo naše ob
čine. Ker pa je v tem poročilu 
dokaj podatkov, ki bodo prav go
tovo zanimali širši krog naših ob
čanov, smo se namenili objaviti 
nekatere odlomke iz tega poro
čila ,da bi tako že naprej sezna
nili naše bralce in volilce s pro
blematiko šolstva, s številčnim 
stanjem učencev oziroma dijakov, 
šol in učnega osebja, kakor tudi 
z drugimi aktualnimi vprašanji s 
področja šolstva.

V območju naše občine deluje
jo kot splošnoizobraževalne šole 
gimnazija in 16 osnovnih šol. Šti
ri osnovne šole so popolne osem
letke, ostale so pa štiri- oziroma 
petrazredne ali nize organizirane 
šole s kombiniranim poukom.

Na VI. gimnaziji so imeli lani 
pouk v osemih oddelkih (skupaj 
217 dijakov in 12 učnih moči). V 
tekočem šolskem letu je vpisanih 
306 dijakov in je nilo zato treba 
odpreti še en oddelek.

Popolne osemletke so osnovne 
šole Maksa Perca (25 oddelkov, 
3 izmene, 800 učencev ter 34 uč
nih moči), Polje (30 oddelkov, 1 
izmena, 974 učencev, 37 učnih 
moči), Vide Pregarčeve (29 od
delkov, dve izmeni, 974 učencev, 
37 učnih moči) ter osnovna šola 
Sostro (15 oddelkov, 2 izmeni, 19 
učnih moči). V te šole se je v no
vem šolskem letu vpisalo 264 
učencev več kot lani. Vendar bo
do imeli učenci pouk v šoli Vide 
Pregarčeve in v novi šoli Ketteja 
in Murna (naslednici dosedanje 
osnovne šole Massa Perca), v 
dveh izmenah, seveda razširjenih 
z nekaj novimi oddelki .

Osnovni šoli Jarše in Hrušica 
sta petrazredni s skupno 16 od
delki in 500 učenci. Soli v Za
dobrovi in Zalogu sta štirirazred- 
ni, imata pa devet oddelkov in 
300 učencev. Pouk poteka v eni 
izmeni. Preostalih osem osnovnih 
šol so niže organizirane osemlet
ke, kjer je pouk kombiniran. V 
teh šolah se šola 420 otrok. Te šo
le so: Dolsko, (dvv učilnici, trije 
oddelki, tri učne moči in 95_učen- 
cev v dveh izmenah), Prežganje 
(2 učilnici, 68 učencev, dve izme
ni), Janče (2 učilnici, 2 učne moči, 
49 učencev), Križevska vas (dva 
oddelka, dve učni moči, 72 učen
cev), Besnica (dve učilnici, ena 
učna moč, 33 učencev), Javor (34 
otrok, en učitelj) ter Senožeti (ena 
učna moč, 18 učencev). Nekatere 
izmed teh šol je treba nujno 
adaptirati, medtem ko je treba 
osnovni šoli Senožeti in Jevnica 
združiti — o tem bodo razprav
ljali tamkajšnji zbori volilcev.

Učni uspehi so 
razmeroma dobri

Na VI. gimnaziji je lani izde
lalo 15 dijakov z odličnim, 40 s 
prav dobrim, 110 z dobrim in 32 
z zadostnim uspehom. V drugem 
polletju minulega šolskega leta 
so vpeljali na tej gimnaziji po
skusni pouk tehnične vzgoje; za

nje je ObLO namenil milijon se
demsto tisoč dinarjev. Dijaki pr
vih razredov so se odločili za 
gradbeno, kovinsko, električno in 
kemično stroko. Med poukom se 
je dokazalo, da je uvedba tehnič
ne vzgoje nujna, zvezano pa je 
to seveda s precejšnjimi materi
alnimi izdatki. Seje šolskega od
bora in roditeljski sestanki so bili 
redni.

Na osnovnih šolah se je šolalo 
4412 učencev (2268 dečkov in 2144 
deklic). Izdelalo je 4091 učencev 
in sicer 815 z odličnim, 1232 s 
prav dobrim, 1423 z dobrim in 
349 z zadostnim; 308 učencev ni 
izdelalo.

Delo na šolah je vidno napre
dovalo, za kar gre zasluga učne
mu kadru, ki je vnašal v učni 
proces nove metode dela. Uspeš
nejše delo še vedno zavira po
manjkanje učnih knjig, predvsem 
za zemljepis, zgodovino, prirodo
pis in gospodinjstvo. Nekatere šo
le so si same pomagale z izdela
vo lastnih skript, z zbiranjem 
slikovnega gradiva iz časopisov, 
s flanelografi, diaskopi itd. Za ni
že organizirane šole je učni načrt 
preobširen. V šestih, sedmih in 
osmih razredih je uveden teh
nični in gospodinjski pouk. Kljub 
težavam in začetništvu pa lahko 
ugotovimo, da sta ta dva predme
ta prinesla v šole največ svežine 
in novosti, kar je za mlade šo- 
larčke izredno zanimivo; te no
vosti pa tudi utrjujejo povezanost 
šole z okoljem in življenjem. 
Mnoge težave pri izvajanju tega 
pouka bi šole lahko hitreje reše
vale, če bi se tesneje povezale s 
podjetji in stanovanjskimi skup
nostmi. Ne moremo mimo ugoto
vitve, da je na naših šolah še 
precej socialnih problemov, kate
re je treba reševati čimprej. Na 
nekaterih šolah pride v poštev 
tudi namestitev socialnega delav
ca. Najboljša povezava šole s 
starši so roditeljski sestanki, na 
nekaterih šolah pa so se uspešno 
uveljavili tudi razredni roditeljski 
sveti. Zakon o financiranju šol
stva je dal šolskim odborom večje 
pristojnosti. Iz dosedanjega de
lovanja šolskih odborov je raz
vidno, da so le-ti postali močan 
in vpliven činitelj resnično demo
kratičnih odnosov v šolah. Svoje 
področje so odbori razširili preko 
socialno-zdravstvenih in materi
alnih vprašanj tudi na učne in 
vzgojne probleme.

Prosvetno pedagoška služba je 
v minulem šolskem letu močno 
šepala zaradi reorganizacije okraj
ne pedagoške službe. V novem 
šolskem letu bo izboljšana tudi 
ta služba, saj je ObLO Moste- 
Polje že dal soglasje za ustanovi
tev bazenskega zavoda za pro- 
svetno-pedagoško službo, ki bo 
imela pred seboj obilo nalog.

Problemi v zvezi z delovanjem 
doma Titove mladine so odprav
ljeni z likvidacijo te ustanove v 
dosedanji obliki dejavnosti.

V območju naše občine deluje 
šest otroških vzgojnih ustanov in 
ena soba v bloku in sicer: v Za
logu, Vevčah, Polju ,v šoli Vide 
Pregarčeve, vrtec za predšolske 
otroke v Pokopališki ulici, pri šoli 
Maksa Perca in soba za predšol
ske otroke v bloku na Partizan
ski cesti. V vseh otroških ustano
vah lahko dobijo otroci malico in 
kosilo. Vzgojno delo v teh usta

novah opravlja 28 strokovno uspo
sobljenih, poklicnih vzgojiteljic 
in sedem priučenih; ostale tehnič
ne posle opravlja 15 nameščencev. 
Najnižja mesečna oskrbnina za 
otroka je v Vevčah: 2.350 din, po 
ostalih ustanovah pa je 3.400 din. 
(povprečje v Ljubljani se giblje 
od 3.500 din do 4.000 din). Vse te 
ustanove se borijo z materialnimi 
problemi. Težave izhajajo tudi iz 
visoko prekoračenih zmogljivosti 
posameznih ustanov (v ustanovi s 
kapaciteto 70 otrok je sprejetih 
skupaj 120 otrok). Nekatere otro
ške ustanove so utesnjene samo 
v notranje prostore in so brez po
trebnih igrišč ter drugih zunanjih 
pripomočkov za sprostitev otrok. 
Za reševanje vsakdanjih proble
mov je nujno pritegniti večje šte
vilo državljanov. Pa tudi pomoč 
krajevnih političnih družbenih 
organizacij kakor tudi pomoč sta
novanjskih skupnosti je redkost, 
na katero je treba opozoriti te 
organizacije. Nujno je, da se usta
nove otroškega varstva razvijajo 
skladno z ostalim družbenim in 
ekonomskim razvojem ter s po
rastom prebivalstva.

Dne 9. februarja letos je bil na 
skupni seji občinskega ljudskega 
odbora Moste-Polje ustanovljen 
občinski družbeni sklad za šol
stvo. Za upravljanje sklada je bil

Ganci so nas 
obiskali

V soboto dopoldne smo dobili 
zelo drag obisk. Obiskali so nas 
namreč Ganci. Pred obiskom smo 
Ugibali, kakšni neki so. Vedeli 
smo le, da so črni. in tako v pr
vem trenutku res nismo bili pre
več presenečeni, ko smo jih za
gledali. Bili pa so vsi tudi zelo 
prijazni, in nasmejani. Kako so 
se jim pri tem belili njihovi zob
je. Na žalost se nismo mogli z 
njimi pogovarjati, ker oni ne ra
zumejo našega jezika, mi pa ne 
njihovega. No, na koncu smo se 
le nekako sporazumeli in so nam 
v naše beležke napisali svoje na
slove ter se podpisali.

Ko se bom naučila toliko an
gleščine, da bom lahko pisala, 
bom pisala kateremu od njih. Za 
slovo so pionirji naše šole Gan
cem zapeli nekaj narodnih in 
partizanskih pesmi.

S tem je bil zaključen obisk 
Gancev.

NADJA LAPAJNE 
5. c. razr. osnovne šole 

Ketteja in Murna

Naša nova šola
Ker je bilo na šoli Maksa Per

ca veliko pomanjkanje prostorov, 
se je naš občinski ljudski odbor 
odločil in nam v najkrajšem času 
tudi zgradil novo šolo na Kode
ljevem. Sola nosi ime po znanih 
slovenskih pesnikih Ketteju in 
Murnu. Zelo moderno je oprem
ljena. Poleg učilnic so na šoli so
be za tehnični pouk, gospodinj
stvo, risalnica in telovadnica. Vsi 
prostori na šoli so zelo svetli in 
prostorni, tako da je prav veselje,

imenovan sedemčlanski upravni 
odbor. Za 'poslovno leto 1961 so 
sredstva sklada planirana skupaj 
v višini 253 milijonov 393 tisoč 
dinarjev. Ta sredstva so bila na
menjena: za osnovno dejavnost 
šol in zavodov 218 milijonov ali 
57 milijonov več kot v minulem 
letu, za zavod za pedagoško služ- 1 
bo 2 in pol milijona, za investi
cije in adaptacije 17 milijonov ter 
za rezervo okoli 15 milijonov. To- , 
da pri poslovanju sklada so na- * 
stopile razne težave in sicer pri 
izplačevanju mesečnih obrokov 
šolam in vzgojno varstvenim za
vodom. Te težave so posledica 
pomanjkanja finančnih sredstev, 
ker se sredstva v sklad zbirajo 
za nazaj, izplačila za osnovne de- , 
javnosti šol pa se izplačujejo na
prej. Tako dolguje sklad precej 
milijonov na račun neplačanih 
obveznosti do drugih organov.

Z izgradnjo novih stanovanj
skih naselij se bodo pojavili pro
blemi povečanja zmogljivosti po
sameznih šol. Nujno bo treba za
četi z gradnjo nove šole v Jaršah, 
telovadnic pri osnovni šoli Vide 
Pregarčeve in v Polju ter z adap
tacijami na Prežganju in v So
strem.

To je v glavnem poročilo sveta 
za šolstvo naše občine, o katerem 
bodo dali svoje mnenje oktobr
ski zbori volilcev. Upamo, da bo
do naši bralci zadovoljni s priob
čenim skrajšanim poročilom, če
prav poročila zaradi pomanjkanja 
prostora nismo mogli objaviti v 
celoti.

hoditi v tako moderno in lepo 
urejeno šolo.

Pred šolo je lepo urejeno dvo
rišče, na katerem bomo ob lepih 
dnevih imeli telovadbo. Iz šole je 
lep razgled na Golovec.

Z vsem smo zelo zadovoljni.
Zavedamo pa se, da maj je 

družba v skrbi za razvoj in do- | 
brobit mladine omogočila posečati 
šolo. Zato se pionirji naše šole 
lepo zahvalujejo vsem, ki so ka
korkoli pripomogli h gradnji te 
lepe šole.

Z veseljem vas vabimo, da si 
ogledate našo šolo.

Učenci 5, c razreda 
osnovne šole Ketteja in Murna

Klub mladih proizvajalcev 
v Indosu

V Indosu so pred kratkim usta
novili Klub mladih proizvajalcev. 
Delo Kluba je razdeljeno na dve 
interesni skupini: en del mladine 
dela v sekciji za probleme uprav
ljanja, drugi del pa se zanima za 
proizvodnjo. Dosedaj so že orga* 
nizirali tečaj za polkvalifikacijn 
ter napravili dve strokovni eks
kurziji in sicer v Litostroj in v 
Tomos v Kopru.

S koristnimi napotki so /'e 
skrajšali delovni čas pri krivlje
nju v proizvodnji.

Na programu imajo še nekaj 
strokovnih predavanj. Delavsk' 
svet jim nudi pred vsako sejo do
kumentacijo, tako da se mladi se
znanijo z vsemi aktualnostmi v ! 
podjetju.

Mladinci nameravajo v podjetja 
zgraditi tudi športno igrišče 'li 

odbojko. R. U

ClTAJTE IN DOPISUJTE 
V MOSCANSKO skupnost
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Na sliki vidimo udeleženke mno žičnega teka ob spomenikih re
volucije

Množične športne igre
Občinska zveza za telesno kul

turo Moste-Polje je organizirala 
23. septembra do 1. oktobra 

številne in množične prireditve v 
Počastitev 20. obletnice revolucije.

je bila vsekakor edinstvena 
Umožična prireditev v naši repub- 
uki. Take in podobne prireditve 
Pa bo organizirala naša zveza tu- 
ui v bodoče.

Slovesen začetek prireditve je 
ud v soboto 23. septembra, ko je 
JPladina naše občine v množičnem 
teku ob spomenikih revolucije po- 
uastila spomin na žrtve fašistične
ga terorja v minuli vojni. V tej 
Manifestaciji je sodelovalo nad 
'PO mladincev in pionirjev naše 
uučine. Zborno mseto po zaklju
čenem teku je bilo v Kodeljevem 
Parku, kjer je taborniški odred 

rni Mrav organiziral taborni 
ttauj, ob katerem se je zbralo tu- 
1 ostalo prebivalstvo.

.Taborni ogenj ni povsem uspel, 
tlub pomanjkljivi organizaciji 

® Je bila tudi ta prireditev po- 
em pristna. Ker taborniki niso 

tek'V0^asno 80 udeleženci
^a ob spomenikih revolucije sa- 

t^učeli pripravljati ogenj in ga 
M zažgali. Iz majhnega ognja je 
astel visoko se dvigajoči pla- 

in n V VelHto veselje najmlajšim 
fr.v Vsem ostalim. Prišli so tudiiabomib-1___ _____f..-______ __kai°rnlkj. zapeli svojo himno, ne- 
2^, Partizasnkih in drugih pesmi, 
o J; 8ali kolo in tako ustvarili še 
p 'letnejše vzdušje.
niri^jaei so v dvodnevnem tur- 
V r P°drli skupaj 21.573 kegljev. 
tekm>Iu>en**1 tgrah kakor tudi v 
Slov1^ 6 ^ 100 lučajev je zmagal 

an' ®°delovalo je 8 moštev iz 
aše občine.
VVkiii./POfed prireditev so bile 

Venp ,ei}e tudi nekatere prvenst- 
in nri tok m e v košarki, rokometu
dru!2ih0rn?tu’.bilt> Pa ie še Precej 

.^ureditev, turnirjev in tek- 
sevpH.J . ^ajt^otj množično je bilo 
nih eh- tokmovanje šolskih šport- 
Srečanru V’ 80 v niedsebojnih 
*P tnH- Pokazala številne vrline 

SkralJZa^ovo^ve rezultate. 
Pretetf Prireditev je bilo na
Priredit Prireditelj pa je večino 
Ije, 4srneril v Vevče in Po-
rizaciirv ?a,J 'a služilo za popula- 
tPeznih !e esno kulture in posa- 
P°<lročjuŠPOrtnih panog na tem

Naključna prireditev je prekosi

la vsa pričakovanja. To je bila 
parada telesno kulturnih organi
zacij z večino svojega članstva. 
Zal pa prireditelj ni uspel prelo
žiti vseh prvenstvenih srečanj iz
ven Ljubljane, da bi tako omogo
čil vsem športnikom naše občine 
udeležbo na paradi! Kljub temu 
pa je v paradi sodelovalo okoli 
2000 članov telesnokulturnih orga
nizacij, kar je vsekakor velik us
peh.

Zaključek parade je bil na igri
ščih športnega parka Kodeljevo, 
kjer so člani TVD Partizan pri
kazali svoj program, nato pa so 
bila razdeljena priznanja zmago
valcem in udeležencem te velike 
prireditve.

To bi bilo le nekaj podatkov o 
tej veličastni in nadvse množični 
prireditvi, ki jo je organizirala 
naša občinska zveza. V svojem 
programu za tekoče leto pa ima 
zveza še priljubljeno prireditev: 
spoznavaj šport in telesno vzgojo 
doma in po svetu, ki bo letos v 
Polju in Mostah: mimo te prire
ditve pa ima zveza še druge na
črte za čim širši razmah telesne 
kulture v naši občini. Vse te pri
reditve so močan dokaz, da je ob
činska zveza za telesno kulturo 
Moste-Polje našla svoje pravo me
sto, da je sposobna uresničevati 
zadane naloge — in to je osnova 
za dosego popolnejših uspehov.

Tudi za pravkar zaključeno ve
liko telesnokulturno manifestaci
jo, ki jo je organizirala zveza v 
počastitev 20. obletnice vstaje na
ših narodov in revolucije, gre po
polno priznanje prizadevnim od
bornikom občinske zveze ta teles
no kulturo Moste-Polje.

OBVESTILO 
Avto-moto društvo Ljubljana- 

Moste prireja redne in garancij
ske tečaje za voznike amaterje. 
Pričetek rednega tečaja bo v za
četku oktobra. Prijave in vse in
formacije sprejema društvena pi
sarna — Ob Ljubljanici 36 — 
vsak dan od 8.—12. ure.

AMD Moste

Tečaji za šoferje 
amaterje v Mostah
Avto-moto društvo Moste je v 

poletni dopustni dobi prekinilo z 
rednimi tečaji za šoferje amater
je ,v oktobru pa bo pričelo zopet 
redno delovati. V prvi polovici 
letošnjega leta je bilo na ljubljan
skih ulicah moč opaziti tudi šol
ske avtomobile avto-moto društva 
Moste. To društvo je začelo šolo 
za voznike avtomobilov konec 
lanskega feta. Z malenkostnimi 
finančnimi sredstvi pa z velikim 
razumevanjem moščanskih gospo
darskih organizacij so nabavili za 
potrebe šole avtomobil Fiat 600, 
podjetje Saturnus pa je darovalo 
društvu za iste potrebe avtomobil 
Caravan.

Do danes je obiskovalo avto- 
moto šolo društva Moste, ki je v 
tesni povezavi z delavsko univer
zo občine Moste, 160 tečajnikov. 
Od tega je obiskovalo garancijski 
tečaj 24 tečajnikov, 152 jih je 
uspešno opravilo izpit pri TNZ 
Ljubljana, 12 tečajnikov pa čaka, 
da svoje znanje pokaže na red
nem izpitu pri TNZ.

Ker sta dva različna avtomobi
la le otežkočala delo šole, je dru
štvo namesto Caravana nabavilo 
še eno vozilo Fiat 600 in bo na 
ta način šola lahko uspešneje de
lovala .

vendar tokrat na društvene stro
ške. Posebnost tega tečaja je tu
di, da spremlja kandidate skozi 
ves čas tečaja od teorije do prak
se isti inštruktor.

V rednem tečaju plača kandi
dat za teorijo 4.000 dinarjev za 
uro praktične vožnje z lastnim 
vozilom, z društvenim pa 1.300 
dinarjev. Cene so vsekakor ugod
nejše kot drugje.

Tečaji trajajo slaba dva mese
ca. Društvo sprejme približno 30 
kandidatov za navadni tečaj, za 
garancijskega pa seveda manj. 
Predavanja so v prostorih glasbe
ne šole Moste na Kodeljevem. Po 
končanem tečaju opravi vsak kan
didat društveni izpit iz teorije, 
kjer »vleče« listke z napisanimi 
vprašanji, skicami, znaki itd., na
kar točkujejo sposobnosti vsake
ga kandidata na praktični vožnji. 
Potem prijavi društvo kandidate 
za vozniški izpit na TNZ, ne gle
de na to, če so uspešno opravili 
društveni izpit ali ne.

Tudi izpiti mopedistov pri dru
štvu potekajo zadovoljivo, saj je 
od začetka — to je od 16. 1. 1961 
pa do vključno 13. 9. 1961 404 
kandidatov-mopedistov uspešno 
opravilo izpit. Avto-moto društvo 
Moste je pri izpitih za mopediste

Pri praktični vožnji se morajo kandidati seznaniti tudi z vsemi
prometnimi znaki

Vsak kandidat ima na izbiro 
dve vrsti tečajev — navadnega 
in garancijskega. Navadni tečaj 
obsega 50 ur teorije po enotnem 
sistemu ih sicer 22 ur predavanj 
o prometnih predpisih, 20 ur mo- 
toroznanstva, 5 ur tehnike vožnje 
in tri ure prve pomoči za prime
re nesreč na cesti. K tečaju sodi 
tudi praktična vožnja in to toli
ko ur, kolikor jih kandidat potre
buje, da obvlada vožnjo.

Garancijski tečaj je namenjen 
kandidatom z lastnimi vozili in 
plačajo zanj 12.000 dinarjev. Ce 
kandidat /ne napravi izpita za 
voznika na TNZ, tečaj ponavlja

ostalo še kar pri ustnem načinu 
izpita, čeprav je to za društvo 
zamudnejše. Društvo zajema nam
reč glede na teritorij poleg mest
nega predela tudi precejšnji del 
podeželja in je za kandidate s te
ga področja vsekakor bolj pristo
pen ustni izpit; zato namerava še 
nadalje obdržati ustni način iz
pita.

Vse podrobne informacije ka
kor tudi vpisovanje v tečaje za 
šoferje amaterje in mopediste 
sprejema v rednem delovnem ča
su društvena pisarna na Kode
ljevem Ob Ljubljanici 36.

B.

Izdaja ObO SZDL Ljubljana-Moste-Polje. — List izhaja mesečno. — 
Odgovorni urednik S. Trobiš. - Tiska CZP »Kočevski tisk« Kočevje
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<1
POSVETOVANJE

1. 14. septembra je bilo v prostorih 
občinskega odbora SZDL posvetovanje 
predsednikov krajevnih organizacij 
SZDL. Posvetovanju je prisostvovalo 
11 predsednikov, ostali pa so bili opra
vičeno odsotni. Na posvetovanju so 
razpravljali o političnih pripravah za 
zbore volivcev, za občni zbor društev 
prijateljev mladine in o pripravah za 
teden otroka.

OSAMLJENI SPOMENIK
2. Ko prideš preko mostu čez Ljub

ljanico v Zalogu ter greš nekaj sto 
metrov po precej ozki cesti, boš videl 
na desni strani v grmovju pod progo 
spomenki. Precej skrit in osamljen je. 
Pa vendar ti ta spomenik pove, da je 
bila v gozdu nad tem krajem junija 
1940 pokrajinska konferenca SKOJ. 
Mladi Skojevci so se kar pred 21 leti 
pripravljali na burne dogodke, ki so 
leto dni pozneje izbruhnili v naši do
movini.

NOVO OTROŠKO IGRIŠČE
3. Na Gmajni že dalj časa zidajo po

slopje -- gradbena dela izvaja Gradi
telj — ki bo služilo otrokom naše ob
čine. Poleg poslopja pa delajo mla
dinske brigade tudi otroško igrišče. 
Na sliki: mladinka — brigadirka Kren- 
čič Mira opravlja svojo brigadirsko 
dolžnost.

TABORNI OGENJ
4. Prizor s tabornega ognja v Kode

ljevem parku, ki so ga priredili mla
dini naše občine v sklopu številnih 
prireditev v počastitev 20. obletnice 
revolucije.


